

Title (en)
Adjustable hinge, especially for doors.

Title (de)
Einstellbares Gelenkband, insbesondere für Fenster und Türen.

Title (fr)
Charnière réglable, en particulier pour portes.

Publication
EP 0318422 A1 19890531 (DE)

Application
EP 88710047 A 19881118

Priority
DE 8715455 U 19871121

Abstract (en)

This hinge has a frame hinge part (1) to be fastened to the frame and a wing hinge part (2) which is to be fastened to the wing and which is connected pivotably to the frame hinge part (1) and is composed of an abutment part (5) fixable to the wing and of an adjusting part (6), the adjusting part (6) being displaceably guided relative to the abutment part (5) at right angles to the pivot axis (7) and being continuously settable and fixable by means of a self-locking adjusting drive supported against the abutment part (5). So that the adjusting part can be set by means of a tool to be applied to the front side, the adjusting drive is composed of a sliding block (8) which is displaceably guided parallel to the pivot axis (7) in the abutment part (5) and which has a rack (9) inclined at 10 to 30 DEG relative to the pivot axis (7), and of a pinion (10) which is rotatably mounted in the adjusting part (6) and meshes with the rack (9) and which is rotatable by means of a tool. <IMAGE>

Abstract (de)

Dieses Gelenkband weist ein am Rahmen zu befestigendes Rahmenbandteil (1) und ein am Flügel zu befestigendes Flügelbandteil (2) auf, das scharnierend mit dem Rahmenbandteil (1) verbunden ist und sich aus einem am Flügel festlegbaren Widerlagerteil (5) und einem Verstellteil (6) zusammensetzt, wobei das Verstellteil (6) gegenüber dem Widerlagerteil (5) rechtwinklig zur Scharnierachse (7) verschiebbar geführt, mittels eines gegen das Widerlagerteil (5) abgestützten, selbsthemmenden Verstellantriebes stufenlos einstellbar und feststellbar ist. Damit das Verstellteil mittels eines an der Vorderseite anzusetzenden Werkzeuges eingestellt werden kann, setzt sich der Verstellantrieb zusammen aus einem parallel zur Scharnierachse (7) verschiebbar im Widerlagerteil (5) geführten Gleitstein (8), der eine um 10 bis 30° zur Scharnierachse (7) geneigte Zahnstange (9) aufweist und einem im Verstellteil (6) drehbar gelagerten und mit der Zahnstange (9) kämmenden Ritzel (10), das mittels eines Werkzeuges drehbar ist.

IPC 1-7
E05D 7/04

IPC 8 full level
E05D 7/04 (2006.01)

CPC (source: EP)
E05D 7/0415 (2013.01); **E05Y 2900/132** (2013.01); **E05Y 2900/148** (2013.01)

Citation (search report)

- [AD] DE 8704807 U1 19870827
- [AD] DE 3522670 A1 19870108 - HAHN GMBH & CO KG DR [DE]

Cited by
EP0995872A3; GB2420825A; GB2449112A; AT402528B; GB2449112B; US2015059126A1; US9903638B2; WO2007140876A1; CN112780138A; US2021140211A1; US11124999B2; AU2020264327B2; GB2617645A; GB2617645B

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
DE 8715455 U1 19880324; DE 3873491 D1 19920910; EP 0318422 A1 19890531; EP 0318422 B1 19920805; ES 2034352 T3 19930401

DOCDB simple family (application)
DE 8715455 U 19871121; DE 3873491 T 19881118; EP 88710047 A 19881118; ES 88710047 T 19881118